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Geachte griffier, 

 
Graag geven wij in dit schrijven nadere tekst en uitleg over de rol van GGD Fryslân in de uitvoering van het 

(landelijke) testbeleid op de Waddeneilanden. Hierin wordt onderscheid gemaakt  in het zogenaamde testen 

in spoor 1 en 2. (Zie voor een toelichting ook de Kamerbrief d.d. 23-03-2021, pagina 18 en verder. 

• Spoor 1: coronatesten gericht op opsporen en bestrijden. Deze taak is neergelegd bij de GGD’en. 

• Spoor 2: coronatesten gericht op deelname aan activiteiten (bv. onderwijs, evenementen, winkels). 

Dit is geen taak van de GGD’en. Deze taak ligt bij de Stichting Open Nederland.   

Het vakantieseizoen breekt aan. Het is de verwachting dat veel toeristen de komende maanden de 

Waddeneilanden gaan bezoeken. Om het risico op besmetting en verspreiding van het Coronavirus zo laag 

mogelijk te houden, is het van belang dat de Waddeneilanden goede testfaciliteiten hebben (spoor 1). Tot 

nog toe werkte de GGD daarin samen met de plaatselijke huisartsen.  

 

Ontwikkeling testbeleid 

Echter, de situatie anno nu is anders dan vorig jaar. Vorig jaar kwam het testen op corona voor het brede 

publiek in juni op gang en was in eerste instantie alleen voor mensen met coronagerelateerde klachten. In 

die zomerperiode vanaf juni was het aantal positieven zeer laag. Het landelijke testbeleid heeft het 

afgelopen jaar een grote ontwikkeling doorgemaakt, waarbij er nu ook mensen getest kunnen worden die 

geen coronaklachten hebben, maar bijvoorbeeld in aanraking zijn geweest met mensen die corona hebben. 

Dit alles om een verdere verspreiding van het virus te voorkomen. Momenteel is het aantal besmettingen 

ook veel hoger dan vorig jaar in de zomer. 

 

Naar verhouding worden er daarom nu meer testen uitgevoerd vergeleken met vorig jaar. We verwachten 

daarom voor de komende maanden  een sterk toenemende -vraag naar coronatesten. Momenteel worden 

de coronatesten voor de GGD gedaan door de huisartsen. GGD Fryslân wil zich voorbereiden op deze 

toenemende testaantallen, waarbij de huisartsen mogelijk onvoldoende capaciteit hebben. Ook zijn we  
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voornemens om zo mogelijk de antigeen-sneltesten op de eilanden te implementeren. Daartoe wil GGD 

Fryslân op de Waddeneilanden teststraten inrichten en heeft hiervoor een uitvraag gedaan bij de 

gemeenten. Het aanbieden van sneltesten kan bijdragen om de testbereidheid te vergroten en daarmee de 

verspreiding van het virus in te dammen. Hoe sneller mensen de uitslag krijgen, hoe sneller zij bereid zijn 

om zich te laten testen. Dit is ook van belang met het oog op de overtochten met de veerboot terug naar de 

vaste wal. 

 

Spoor 2 

Los van bovenstaande, heeft de Veiligheidsregio Fryslân in opdracht van de Raad van Commandanten 

(lees: in opdracht van de minister van Volksgezondheid) een uitvraag gedaan naar geschikte locaties voor 

op te zetten teststraten voor Spoor 2. Dit uitvraag staat echter volledig los van het testen in spoor 1 door de 

GGD. 

 

Verzoek  

Om bovenstaande redenen verzoekt GGD Fryslân aan de waddengemeenten om te ondersteunen bij het 

vinden van een geschikte locatie om een teststraat in te richten. Uiteraard is GGD Fryslân hierover ook in 

overleg met de plaatselijke huisartsen.  

 

In de verwachting hiermee een voldoende toelichting te hebben gegeven op de eerder gedane uitvraag. 

Voor verdere vragen en overleg is Anna Brandsma, Clusterhoofd testen uiteraard bereid om verdere 

toelichting te geven. 

 

Met vriendelijk groet, 

 

 

 

Margreet de Graaf 

directeur Publieke Gezondheid 


